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Skupštini Hrvatskog meteorološkog društva 

 

U Zagrebu, 6. svibnja 2022. 

 

Nadzorni odbor Hrvatskog meteorološkog društva (HMD) u sastavu: Ksenija Cindrić Kalin 

(predsjednica), Ivan Ljuština (zamjenik predsjednice) i Antun Marki (član) 

sastao se virtualno 6. svibnja 2022. godine i izradio ovaj izvještaj evaluirajući rad 

i financijsko poslovanje Upravnog odbora Hrvatskog meteorološkog društva u 

2021. godini odnosno od izborne Skupštine održane 13. 5. 2021. do kraja godine. 

Nadzorni odbor je utvrdio da je u promatranom razdoblju Upravni odbor održao ukupno šest 

sjednica (u svibnju, rujnu, studenom i prosincu) što odgovara Statutom propisanoj dinamici. Većina 

sjednica održana je online zbog COVID-19 okolnosti. Sve su sjednice sazvane prema Statutu, 

redovito su pozivani i članovi Nadzornog odbora, a sve odluke su donesene uz potrebni kvorum. 

Utvrđeno je da su svi zapisnici sa sjednica tijela HMD-a javno dostupni putem službene web 

stranice kao i svi usvojeni planovi i izvješća o radu. Donošenje plana rada za 2022. godinu 

temeljeno je na realnim osnovama, a tijekom 2021. planovi rada realizirani su u potpunosti.  

Tijekom 2021. započelo se s pripremama organizacije međunarodnog znanstveno-stručnog skupa 

„Meteorološki izazovi 8“ uz već uhodano partnerstvo Državnog hidrometeorološkog zavoda, 

Geofizičkog odsjeka Prirodoslovno-matematičkog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu i Hrvatske 

kontrole zračne plovidbe. Formirani su organizacijski i znanstveni odbor, definiran je datum 

održavanja konferencije (28. – 29. travnja 2022.) te je dogovorena glavna tema skupa „ Zrak koji 

udišemo, zrak koji prognoziramo".  

Novost u dosadašnjem radu HMD-a je prijavljivanje i dobivanje financijskih sredstava (481.947,13 

kuna) iz Europskog socijalnog fonda (85%) te iz Državnog proračuna Republike Hrvatske putem 

Hrvatske zaklade za razvoj civilnog društva (15%) za provedbu projekta „Primjena inovativnih 

tehnologija za odgovor na krizne situacije nastale pojavom ekstremnog vremena – KvarnerExtrem“. 

Projekt je započeo 6. 12. 2021. i trajat će 15 mjeseci (do 6. 3. 2023.).  

Krajem godine u članstvo je pristupio određeni broj studenata meteorologije, koji su dali inicijativu 

za formiranje studentske sekcija HMD-a, a za što će biti neophodno načiniti manje izmjene Statuta. 

Ovu inicijativu i potrebite izmjene Statuta Nadzorni odbor pozdravlja. 

Financijsko poslovanje u 2021. godini bilo je uredno. Financijski planovi realizirani su u okviru 

planiranoga, stručni izleti i dalje nisu organizirani radi pandemije, a glavna stavka u prihodima i 

rashodima, kao i ranijih godina, bio je Hrvatski meteorološki časopis (HMČ) koji je krajem 2021. 

izdan kao dvobroj za 2019/2020. Ministarstvo znanosti i obrazovanja odobrilo je financijsku 

potporu za rad Društva u 2021. Međutim, nije odobrilo financijsku potporu za izdavačku djelatnost 

Društva zbog neredovitog izlaženja HMČ-a. Stoga Nadzorni odbor napominje kako je potrebno 

uložiti dodatne napore za uspostavljanje redovitije dinamike izlaženja časopisa. 



Nastavno uz izdavačku djelatnost HMD-a, u zadnjem broju HMČ-a objavljen je stručni članak na 

temu meteorološkog nazivlja koji je pokrenuo niz negativnih reakcija većeg broja članova Društva, 

prvenstveno prognostičara DHMZ-a. Na žalost, ta situacija je rezultirala istupanjem svih 

prognostičara DHMZ-a i HRT-a iz Društva čime je nanesena šteta i narušen ugled Društvu. Iz istog 

razloga, jedan član je istupio iz Upravnog odbora. Ova situacija pokrenula je niz rasprava Upravnog 

odbora i rezultirala usvajanjem zaključaka o izmjenama i dopunama Pravilnika o izdavačkoj 

djelatnosti te Statuta HMD-a. Nadzorni odbor izražava nezadovoljstvo utvrđenim nepravilnostima u 

radu Uređivačkog odbora HMČ-a te napominje kako HMD kroz svoju izdavačku djelatnost nikada 

ne smije otvarati prostor stručnim i osobnim vrijeđanjima svojih članova, štoviše, u skladu sa 

Statutom treba im davati moralnu potporu. 

Na temelju svega navedenog, Nadzorni odbor predlaže Skupštini usvajanje izvještaja Upravnog 

Odbora o radu te financijski izvještaj za 2021. godinu. 

 

 

Izvještaj podnose: 

 

Ksenija Cindrić Kalin 

 

_______________ 
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Antun Marki 
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